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Pkt.nr: 307
Journalnr 00.01A53 B.lbnr. 16793
Sagsbehandler : MH Sagsid/lbnr. 5307 Fdm. init.
JOURNALRAPPORT

Økonomi:
Sagsfremstilling:
SF, Jægerspris, ved Peter Hartmann, har indgivet forslag om indfø
relse af offentlige tilgængelige postindgangslister, omfattende 
samtlige kommunale forvaltninger i kommunen, jfr. vedlagte skri
velse af 17. maj 1994, jn.nr. 00.01A53. Forslaget blev behandlet 
på økonomiudvalgets møde den 14. juni 1994, hvor økonomiudvalget 
pålagde chefgruppen, at udarbejde et oplæg til økonomiudvalgets 
møde i december måned 1994.
Chefgruppen nedsatte efterfølgende en arbejdsgruppe, der ifølge et 
kommissorium skulle belyse forskellige alternative måder at orga
nisere rådhusets journal- og sagsstyringsfunktioner, med henblik 
på at organisere disse funktioner på en sådan måde, at kommunen 
kan foretage en hurtig, ensartet og effektiv sagsbehandling. Udar
bejdelse af postlister er en del af de rutiner, som henhører under 
journalisering og sagsstyring.
Arbejdsgruppen har udarbejdet vedlagte rapport: "Sagsstyrings- og 
journaliseringsfunktioner ved Jægerspris Rådhus".
I rapporten er bla. følgende anført,
- at den måde disse funktioner i dag udføres på ikke er ensartet 
forvaltningerne imellem og ikke lever op til de krav man må stille 
til en effektiv og serviceorienteret organisation
- at arbejdsgruppen anbefaler at man tager udgangspunkt i en de
central model - som man har idag - når fremtidige konsekvente 
sagsstyrings- journaliseringsrutiner skal fastlægges
- at det overordnede ansvar for gennemrøreise ar de nye rutiner 
placeres i Byrådssekretariatet
- at anvendelsen af det eksisterende edb-system - der idag anven
des til postlisteregistrering og udvalgsdagsordener - udvides til 
også at omfatte journalisering og sagsstyring
- at for at gennemføre krav og målsætninger med nye og konsekvente 
rutiner vedrørende journalisering og sagsstyring er det nødvendigt 
at tilføre yderligere ressourcer til dette område, udover de 2 år, 
som er tilført med vedtagelsen af budgettet for 1995 og overslags
årene .
Udarbejdelsen af åbne postlister er i rapporten beskrevet som en 
integreret del af de nye konsekvente rutiner som udvalget anbefa
ler at gennemføre. Besluttes det derfor at følge arbejdsgruppens
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indstillinger, er der intet administrativt til hinder for at ved
tage indførelse af åbne postlister.
Indførelse heraf kan ske i takt med at de øvrige rutiner gen
nemføres. Tidsplanen herfor er afhængig af hvor hurtigt det er 
muligt at ansætte den ekstra ressource, der skal forestå gen
nemførelsen, og om det er muligt umiddelbart at finde en person 
med de rette kvalifikationer. Ansættelsesudvalg er nedsat og udar
bejdelse af stillingsopslag er igangsat. Når vedkommende er ansat 
vil blive udarbejdet en tidsplan, og økonomiudvalget orienteres 
herom.
Indstilling:
- At rapporten drøftes, herunder om åbne postlister skal indføres
- at arbejdsgruppens anbefalinger iøvrigt følges.
BESLUTNING:
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Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 16794
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 5308
BUDGETOPFØLGNING - OKTOBER 1994

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Administrationen har foretaget budgetopfølgning 
1994.
Resultatet heraf er følgende:
Teknik- og miljøudvalget: 
Renovation:
Forventet merudgift 100.000
Merindtægt -1.245.900
Socialudvalget:
Kontanthjælp
Hjælpemidler mv.
Boliger og inst.
for ældre
Forsorgshjem
Førtidspensioner
Boligstøtte
Arbej dsmarkeds f or.
Hj emmesygeplej e

-600.000
250.000
100.000 
- 10.000

1.800.000
-180.000

-1.250.000
- 100.000

Børne- og kulturudvalget:
Dagpleje
og daginstitutioner 310.000
Døgninstitutioner -350.000
Sundhedsudgi fter 40.000
Økonomiudvalget:
Adminis t rat ionen - løn 
Byrådet 17.05.94 pkt. 152 90.000
Cheflønpulje 60.000
Kommunale valg -11.000
Afgift spilleautomat -10.000
Tilsynshonorar 30.000
Forrentning 1ikvider 
Renter af 1. tilgodeh. 
Kursgevinster

263.000
110.000 
-420.000

Indkomstskat aktieselsk. 
Særlig indkomstskat 
Grundskyld
Grundskyld komp.staten 
Dækningsafg. erhverv 
Afgifter af renteforsikr.

188.000
746.000
362.000
115.000 
-12.700
238.000

Pkt.nr: 308 

Fdm. init.

pr. 1. oktober 

Merudgift 

- 1.145.900

0

0

159.000

-47.000

1.636.300
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Ændring af lånoptagelse
Afdrag på lån -80.200
Renter af lån -475.000 555.200
I alt merudgift 47.200
Økonomisk afdeling, den 06.12.1994:
Ovenstående tillægsbevillinger indstilles givet. Finansiering 
af kassebeholdningen.
BESLUTNING:

Æ. / •  /

Jr. nr.: ----------
Besvaret:____

Sagen til: ^y-
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Pkt.nr: 309
Journalnr.... : 00.01005 B.lbnr. 16778
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 5301 Fdm. init.
FRIGIVELSE AF ANLÆGSBEVILLINGER FOR 1995

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Økonomisk afdeling foreslår, at der meddeles anlægsbevilling på 
samtlige i budget 1995 afsatte projekter, der ikke beløbsmæssigt 
overstiger 500.000 kr..
Når anlægsbevilling er meddelt, er fagforvaltning overfor fagud
valg ansvarlig for, at projektet ikke igangsættes, såfremt over
slaget overstiger den meddelte anlægsbevilling.
Kan overslaget ikke holdes indenfor den meddelte anlægsbevilling 
skal sagen forelægges fagudvalg og byråd igen.
I øvrigt skal byrådets vedtagelse om licitationsform følges.
Såfremt ovenstående kan følges, indstilles det, at der meddeles 
anlægsbevilling på følgende projekter:
0.11 011003 Istandsættelse af Kulhusvej 11 200.000
0.11 011007 Istandsættelse af Møllevej 81 200.000
0.13 013030 Ny spejderhytte 350.000
0.52 052020 Kloakering Færgelunden 409.200
0.52 052036 Sedimentationsbassin 409.200
0.62 062020 Genbrugsplads til containere 204.600
0.80 080010 Digitale kort 72.400
1.04 104016 Nye Vandledninger 499.100
2.22 222002 Vejanlæg Lyngerup 255.800
2.22 222005 Vejbelysning Hovedgaden 199.600
2.22 222008 Trafikregulering 149.700
3.01 301057 Malerarbejde, Møllegårdsk. 100.000
3.01 301058 Flugtvejsdøre, Møllegårdsk. 125.000
3.50 350020 Beholdningsreg. Biblioteket 210.000
5.14 514083 Katholt, liggehal 80.000
5.32 532010 De tre Ege, senil demente 400.000
5.32 532022 De tre Ege, luftvarme 97.200
5.32 532024 Omstilling på ældreområdet 199.700
5.32 532026 De besk. boliger, varmerør 150.000
5.83 583013 Nyt tandklinikudstyr 150.200
5.83 583015 Mobilt tandlægeudstyr 120.000
Økonomisk afdeling den 2. dec. 1994.
Ovenstående anlægsbevillinger indstilles meddelt.
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Jr. nr.: — ---------
Besvaret: ______

Saaeri til:
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Pkt.nr: 310
Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 16781
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 5304 Fdm. init.
TILSKUD TIL ROSARIET

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I forbindelse med budgetlægningen for 1995 blev forvaltningen 
forespurgt om hvornår Jægerspris kommune havde opfyldt sin del af 
aftalen med Fonden for Træer og Miljø vedr. tilskud til Rosariet.
I denne forbindelse oplyste forvaltningschef Jan Kristiansen, at 
han mente der forelå aftale/kontrakt som skulle opsiges.
Ved en nærmere gennemgang af sagen kan det konstateres, at der 
aldring blev underskrevet en kontrakt. Sagen stopper reelt i 1988, 
på et tidspunkt hvor det undersøges om Rosariet kan indgå i 
Egnsmuseets drift. Hvorfor sagen stoppes og hvorfor der ikke 
efterfølgende laves en skriftlig aftale fremgår ikke af sagen.
Sagen forelægges økonomiudvalget med henblik på en afgørelse om 
kommunen fortsat skal yde tilskud til Rosariet og hvis dette er 
tilfældet, at få udarbejdet en skriftlig aftale med Fonden for 
Træer og Miljø.
Indstillincri
Tilskud til Rosariet indgår i budgetlægningen for 1996.
BESLUTNING:

Jr. nr.: —  
Besvaret: _
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Pkt.nr: 311
Journalnr.... : 00.01K01 B.lbnr. 16569
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5270 Fdm. init.
REVISION AF DE SOCIALE REGNSKABER FOR ÅRET 1993 
OMRÅDER UDEN STATSREFUSION

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Fra kommunernes Revisionsafdeling har forvaltningen modtaget 
beretning nr. 93, der indeholder revisionen af de sociale regn
skaber uden statsrefusion.
Den udførte revision har ikke givet anledning til bemærkninger. 
Fællesforvaltningen 16.11.94
Beretningen indstilles til godkendelse i økonomiudvalg/byråd.
SU har behandlet sagen den 22.11.94, nr, 75.
Beretning fremsendes til økonomiudvalget med anbefaling. 
Fællesforvaltningen den 28. nov. 1994.
Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 16. nov. 1994, 
og anbefalet beretningen for økonomiudvalget.
BESLUTNING:

Jr. nr.: ____
Besvaret:__

Sagen til: J & f -
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Pkt.nr: 312
Journalnr 00.01K01 B.lbnr. 16570
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 5271 Fdm. init.
REVISION AF DE SOCIALE REGNSKABER FOR ÅRET 1993 
OMRADER MED STATSREFUSION

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Fra Kommunernes Revisionsafdeling har forvaltningen modtaget 
beretning nr. 94, der indeholder revisionen af de sociale regn
skaber med statsrefusion.
Den udførte revision har givet anledning til følgende bemærk
ning :
Den løbende revison
Til orientering for socialministeriet har revisionen i sin delbe
retning afgivet bemærkning om, at det ved gennemgang af et antal 
personsager (kontanthjælp) er konstateret, at der ikke i alle 
tilfælde foreligger dokumentation i den enkelte sag vedr. op
lysninger fra andre offentlige instanser samt arbejdsløshedskas
ser vedr. klienters økonomiske forhold (kontrolloven).
Herudover bemærkes, at de interne instrukser ikke er ajourført 
vedr. ændrede takster, regler m.v. Det har derfor ikke været 
muligt at kontrollere rigtigheden af enkelte udbetalinger i for
hold til de skriftlige instrukser.
Det er endelig konstateret, at sagsopfølgningen i de løbende 
sager ikke er dokumenteret i nødvendigt omfang, jfr. bistands
lovens § 41.
Den afsluttende revision
Det endelige statsrefusionsskema er ændret i forhold til det 
foreløbige skema med 433.759 kr. i kommunens favør.
Fællesforvaltninaen 16.11.94
Forvaltningen skal indstille følgende bemærkninger til godken
delse for økonomiudvalg/byråd.
Løbende revision
Forvaltningen har efter revisionsbesøget foretaget en ændring i 
arbejdsrutinerne, således, at kommunen opfylder kontrollovens 
bestemmelser.
Taksterne vil blive ajourført i de gældende instrukser.
I forbindelse med sammenlægningen af alle kontanthjælpssager til 
en afdeling, er de enkelte sagsbehandler gjort opmærksom på, at 
opfølgningsreglen i.h.t. BL § 41 (hver 3. måned) skal overholdes.
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Afsluttende revision
De nødvendige berigtigelser som følger af ændringerne i rest
afregningsskemaet, vil blive foretaget og driftsbogført i 1994.
SU har behandlet sagen den 22.11.94, nr. 76.
Forvaltningens indstilling af 16. nov. 1994 anbefales.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 313
Journalnr.... : 00.01008 B.lbnr. 16779
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 5302 Fdm. init.
REVISIONSBERETNING NR. 95 - ÅRSREGNSKAB 1993

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender afsluttende beretning for 
regnskabsåret 1993.
Revisionsafdelingen har efterprøvet, om regnskabet er aflagt i 
overenstemmelse med Indenrigsministeriets forskrifter, og om de 
dispositioner, der er omfattet af regnskabsaflæggelsen er i over- 
enstemmelse med gældende forskrifter, meddelte bevillinger, byrå
dets øvrige beslutninger samt med indgåede aftaler og sædvanlig 
praksis.
Revisionen har givet anledning til følgende bemærkninger:
3.1. a Skatteområdet
Det er ved gennemgangen konstateret, at der ikke findes nogle 
skriftlige arbejdsbeskrivelser, incassoplan, diverse forretnings
gange samt interne kontroller.
Økonomi- og skatteafdelingen, den 2.12.1994:
Ovenstående vil blive udarbejdet.
3.1. b Er annulleret ved skrivelse af 15.11.1994.
3.2 Intern EDB-kontrol
De aftalte arbejder vedrørende EDB-kontrollen i kommunen er 
endnu ikke tilendebragt, herunder udarbejdelsen af kommunens 
uddybende regler for EDB-anvendelse.
Vi er orienteret om, at arbejdet forventes afsluttet senest 
ultimo februar 1995.
Byrådssekretariatet, den 2.12.1994:
Arbejdet vil være afsluttet primo 1995.
Økonomisk afdeling, den 2.12.1994:
Revisionsberetningen fremsendes til byrådets godkendelse.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 314
Journalnr.... : 16.01.00 B.lbnr. 8021
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 4149 Fdm. init.
BORTFALD OG FORÆLDELSE AF TILBAGEBETALINGSKRAV

Økonomi: 11.694,50 
Sacrs fremstilling:
Fra pantefogeden har forvaltningen modtaget en restanceliste 
på en række personer, hvor tilbagebetalingskravet efter bi
standsloven er bortfaldet eller forældet. Opgørelsen, der er 
udarbejdet af pantefogeden ultimo nov. 1994 indeholder 4 
restanter, der tilsammen skylder ialt kr. 11.694,50.
Efter 5 år indtræder forfaldelsesreglen hvorved kravene for
ældes. Bortfaldsreglen kan ikke fraviges, og 5 års fristen 
kan ikke forlænges. De sociale myndigheder skal af egen drift 
påse, at der ikke kan foretages afkrævning af bortfalden 
tilbagebetalingskrav. Det må således konstateres, at der for 
nogen af restanterne er tale om manglende beta- lingsevne, og 
for andre er kravet forældet, inden betalings- aftalen er 
indgået.
Fællesforvaltningen anbefaler således, at beløbet på kr. 
11.694,50 for 4 restanter afskrives og sagen oversendes til 
økonomiudvalget/byrådet til endelig godkendelse.
SU har behandlet sagen den 22.11.94, nr. 80.
Afskrivning af kr. 11.694,50 anbefales.
BESLUTNING:

Jr. nr.: __

Besvaret:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.12.94

Side
15

Pkt.nr: 315
Journalnr 01.02.05 B.lbnr. 16632
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 5278 Fdm. init.
LOKALPLAN 55 OG KOMMUNEPLANTILLÆG 7 - KOLLEGIE

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Lokalplanforslag 55 og kommuneplantillæg 7 omfattende 60 
ungdomsboliger ved Parkvej syd for lægehus og børnehave har i 
perioden fra den 26. aug. - 21. okt. 1994 været fremlagt til 
offentligt gennemsyn.
I forbindelse hermed er der fremkommet følgende kommentarer og 
indsigelser:
HT fremsender skrivelse af 12.09.94, hvori følgende anføres:
Trafikselskabet har ingen bemærkninger til det fremsendte.
Frederiksborg Amt fremsender skrivelse af 13.10.94, hvori 
følgende anføres:
Planforslaget er ikke i overensstemmelse med regionplanlægnin
gen, idet forslaget er beliggende inden for støj konsekvenszonen 
omkring Jægerspris skydeterræn. I følge regionplanens opslag 4.9 
om støj forebyggelse må der ikke i kommune- og lokalplanlægningen 
udlægges udlægges landzonearealer til støj følsom anvendelse 
omkring de militære anlæg, før det ved undersøgelser er godt
gjort, at der ikke er uacceptable miljømæssige gener forbundet 
hermed. Landskabsafd. gør derfor nå vegne af amtsrådet 
indsigelse mod forslaget.
Lokalplanområdet forudsættes omfattet af kommunens 
spildevandsplan.
Frederiksborg Amt's udvalg for teknik og miljø har på sit møde 
den 01.11.94 tiltrådt, at det meddelte veto opretholdes, og at 
forvaltningen indleder drøftelser med Jægerspris kommune om de 
undersøgelser, der er nødvendige for at klarlægge den støjmæs
sige belastning af området.
Jægerspris lægecenter fremsender skrivelse af 12.10.94, hvori 
følgende anføres:
Lægecenteret anser ikke forslagets vejføring som en 
parkeringsplads, men som en egentlig adgangsvej til det nye 
lokalplanområde med daglig trafik (post, renovationskørsel, 
flyttekørsel og privat kørsel). Det vil give gener for centerets 
virksomhed og behov for ro. Centeret fik af tidl. borgmester 
Karl Johansen oplyst, at Møllehegnet ville blive fødevej ved 
bebyggelse på lokalplanarealet.
Centeret vil foreslå, at adgangsvejen bliver Møllehegnet eller 
Parkvej' s syd-vestlige hjørne, som tidl. planlagt.
Centeret har fuld forståelse for ungdomsboligbyggeri i kommunen.
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Børnehuset ved Vandkunsten fremsender skrivelse af 14.10.94, 
hvori følgende anføres:
Børnehuset gør indsigelse mod den påtænkte vejadgang pga. at en 
mere intens trafik på parkeringspladsen umiddelbart vil gøre 
afleverings- og hentesituationerne af børnene væsentlig farlig
ere .
Børnehuset foreslå, at vejudlægget mellem børnehaven og 
pensionistboligerne benyttes som adgangsvej til området, eller 
at kollegiet opføres overfor slottet

De blå spejdere (grevinde Danner gruppe) fremsender skrivelse af 
15.10.94, hvori følgende anføres:
Gruppen ønsker lokalplanområdet udvidet med 6.000 km2 mod øst. 
Denne udvidelse skulle bruges til spejderformål ( etablering af 
spejderhytte ). Gruppen finder arealet med den centrale 
beliggenhed for velegnet for både kollegie og spejderarbejde. 
Gruppen's forslag er også begrundet i, at der ikke har vist sig 
andre acceptable placeringsmuligheder for en hytte.
Færgegaarden fremsender skrivelse af 11.11.94, hvori følgende 
anføres:
Ved et tidligere byggeri lige øst for det berørte område er 
fundet enkelte spor, i form af gruber, efter forhistorisk bosæt
telse. Det kan derfor forventes, at der også på lokalplanområdet 
vil findes spor efter forhistorisk bosættelse. Færgegaarden vil 
på den baggrund foreslå, at der foretages en sonderende prøve- 
gravning på stedet inden byggeriet sættes igang, evt. i foråret 
1995.
Forvaltningens bemærkninger
Amtets krav om støjmålinger vil blive drøftet på et møde i Amtet 
med teknisk forvaltning den 25.11.94. Resultatet af mødet vil 
blive fremlagt på teknik- og miljøudvalgsmødet den 01.12.94.
Amtet nævner, at lokalområdet skal være indeholdt i spildevands
planen. Det forudsætter, at der skal udarbejdes et tillæg til 
spildevandsplanen.
Lægecenteret og børnehavens indsigelse går på adgangsvejen og 
kunne løses ved at flytte adgangsvejen til det udlagte vejareal 
mellem børnehave og pens. boliger.
Færgegaardens bemærkninger medfører, at der skal foretages 
prøvegravninger.
Grevinde Danner gruppens foreslag om udvidelse af lokalplanom
rådet kan kun vedtages ved et nyt lokalplanforslag.
Indstilling; Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 01.12.94, nr. 352,
Udvalget finder ikke, at begrænsningen med støjkonsekvenszonen er 
acceptabel og foreslår et møde med amtets udvalg for teknik- og 
miljø, hvor den konkrete sag og den forestående kommuneplanlægning
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drøftes.
Det udstedte veto blokerer lokalplanforslaget.
Udvalget er efter høringen betænkelig ved lokalplanforslagets 
vejadgang og ansøgerne gøres opmærksom på at vejføring af de i 
byplanvedtægten vedtagne rute kan komme på tale, og at udgiften 
hertil i givet fald afholdes af bygherren. Sagen sendes til byrå
det til orientering.
BESLUTNING:

Jr. nr.: ----------- -
Besvaret:----------

Sagen til: _
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 16184
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 5228
LOKALPLAN 18 A - KOMMUNEPLANTILLÆG 8 
ERHVERVSOMRÅDE OVER DRABY

Pkt.nr: 316

Fdm. init.

Økonomi;
Sagsfremstilling* 1;
Lokalplanforslag 18 A samt kommuneplantillæg nr. 8, omfattende 
et erhvervsområde ved Over Dråby har i perioden 26. august - 21. 
oktober 1994 været fremlagt til offentligt gennemsyn.
I forbindelse hermed er indtil den 18.10.94 fremkommet 
følgende kommentarer og indsigelser:
(Kommentarer og indsigelser fremkommet til og med 21.10.94 vil 
blive fremlagt på mødet)
Frederiksborg Amt fremsender skrivelse af 12.10.94, hvori 
følgende anføres:
Planforslaget giver ikke amtet som regionplanmyndighed anledning 
til bemærkninger. Amtet bemærker dog følgende:
Det forslås at der inden for lokalplanområdet kun må etableres 
virksomheder der ikke eller kun i ubetydelig grad medfører gener 
i form af støj, luftforurening eller lugt.
Disse krav kan komme i konflikt med etableringen af et 
komposteringsanlæg, da dette vil kunne medføre betydelige 
støjgener. Hvis anlægget tilføres andet end rent haveaffald kan 
der også opstå lugtgener. Et kraftværk kan ligeledes medføre 
støj- og lugtgener.
Hvad angår placeringen af boliger i erhvervsområdet henvises til 
de anbefalinger der er givet i "Håndbog om Miljø og Planlægning 
fra miljøministeriet.
Skorstene skal altid dimensioneres efter reglerne under 
miljøbeskyttelsesloven, uanset lokalplanens bestemmelser.
Hovedstadsområdets Trafikselskab fremsender skrivelse af 
12.09.94, hvori meddeles:
HT har ingen kommentarer til forslag og tillæg.
Forvaltningens bemærkninger;
Lokalplanforslaget kan først vedtages endeligt 4 uger efter 
indsigelsesperiodens udløb (18.11.94).
Indstilling: Fremsendes byråd med indstilling om endelig 
godkendelse.
TU har behandlet sagen den 27.10.94. nr. 317.
Genoptages på næste møde. Indkomne indsigelser blev uddelt. 
Teknisk forvaltning den 22. nov. 1994.
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Bilag: Fem indsigelser samt notat om tankhøjde
Sagsfremstilling:
Ved indsigelsesfristens udløb var der kommet 5 indsigelser. 
Nedenfor gives en punktvis sammenfatning af indsigelserne.
KW Træ & Glas

Nørhave:

Holmstrøm:

Købt areal i overensstemmelse med gældende 
lokalplan.
Foreslår alternativ placering af værket 
ved siden af genbrugspladsen.
Værket vil få skyggevirkning.
Lokalplan 18 var forudsætning for salg af 
arealet.
Værket vil få dominerende skyggevirkning. 
Støj, lugt og luftforureningsfrygt.
Foreslår alternativ placering af værket.
Ønkser at tilladelse til transportvirksomhed 
medtages i lokalplanens § 3.1.

Naturfrednings -
forening: Dominerende bygningsværk.

Kun få bygninger i Jægerspris på 20 meter. 
Eksisterende maks. grænse bør være gældende.

Eriksen: Ønsker at tilladelse til transportvirksomhed
medtages i lokalplanens § 3.1.
Dispensation for bygninger med større højde 
ønskes fremover i nabohøring.

Derudover henviser amtet til, at kommunen skal være opmærksom på 
eventuelle nabogener ved de kommende aktiviteter samt at højde 
af skorsten bestemmes efter regler i miljøbeskyttelsesloven.
Færgegaarden har meddelt, at de ikke har indsigelser.

Forvaltningens bemærkninger:
KW Træ & Glas og Nørhave gør gældende, at henholdsvis køb og 
salg af arealer er sket under forudsætning af lokalplan 18.
TF: Lokalplaner indgår i en dynamisk udvikling.

Derfor kan kommunen ændre i eksisterende lokalplaner 
når hensyn taler herfor. Der skal dog tages hensyn til 
eksisterende aktiviteter i såvel lokalplanområdet som 
tilgrænsende områder.
Dette lokalplanforslag medfører ikke begrænsninger for 
eksisterende aktiviteter i området.

KW Træ & Glas, Nørhave, Eriksen og Naturfredningsforeningen 
peger alle på etableringen af bygningsværk {akkumuleringstanke) 
indtil 20 meter vil virke dominerende. De to førstnævnte peger 
endvidere på, at værket kan give skyggevirkning ved den foreslå
ede placering.
TF: I lokalplanforslaget er illustreret kraftvarmeværk med

to akkumuleringstanke å 20 meter og skorsten på 28 meter 
ved Håndværkervej.
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Det ses i lokalplanforslaget, at akkumuleringstanke på 20 
meter ikke vil medføre skyggevirkning for ejendommen 
Druedalsgård. For skorsten i 28 meters højde vil der 
alene i begrænset tidsrum være skyggevirkning ved Drue- 
dalgaard.
Ved placering af kraftvarmeværk på nabogrund lidt mod syd 
ud mod Håndværkervej kan skyggegener fra skorstenen und
gås ved Druealgaard.
Jægerspris Kraftvarme har revideret planerne for tankenes 
højde, således at de maksimalt skal opføres i 13 meters 
højde.

TF. Energi- og Miljøgruppen vil i notat belyse tekniske og 
økonomiske konsekvenser ved akkumuleringstanke på hen
holdsvis 13 og 18 meter.

Nørhave foreslår alternativ placering ved siden af genbrugs- 
pladsen.
TF. Det er op til Byrådet at bestemme den endelige placering 

af værket i området.
Holmstrøm og Eriksen foreslår, at tilladelse til transportvirk
somhed medtages i lokalplanen.
TF. I lokalplan 18 er medtaget transportvirksomheder. Ved

en fejltagelse er dette ord gledet ud af § 3.1 i lokal
planforslaget .

Eriksen foreslår, at der skal gennemføres nabohøring ved frem
tidige tilladelser til bygningshøjder over 8,5 meter ellers bør 
maksimalhøjden være 12 meter.
TF. Tilladelser efter § 6.4 betragtes som dispensationer og 

de skal derfor sendes til forudgående naboorientering, 
jf. planlovens § 20. Foreslaget er således lovbestemt.

Nørhave peger på mulige støj-, lugt- og luftforurening ved de 
kommende aktiviteter.
TF. I miljøgodkendelse vil der blive stillet præcise krav 

for overholdelse af grænseværdier, således at gener 
undgås.

Indstilling;
Lokalplanforslag 18a vedtages med følgende tilføjelser:
- I § 3.1 indføjes transportvirksomheder efter værkstedsvirk
somhed
- I § 6.4 indføjes (dispensation) efter tilladelse
- Der gives tilladelse til etablering af kraftvarmeværk med to 
akkumuleringstanke å maksimalt 15 meters højde samt en skor
sten på indtil 28 meter på den foreslåede grund

TU har behandlet sagen den 01.12.94, nr. 353.
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Udvalget anbefaler lokalplanforslaget til økonomiudvalget med 
nedenstående ændringer

- bygnéngs-hø^d© må maksimalt være 15 m. Skorstenshøjder 
beregnes efter reglerne i miljøbeskyttelsesloven.
Asger Mansted undlader at stemme m.h.t. bygningshøjden.

- de to ændringer i § 3.1 og 6.4 godkendes.
- placeringen af kraftvarmeværket fastholdes på den 

foreslåede grund.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 317
Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 16671
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 5297 Fdm. init.
LOKALPLANFORSLAG 47 A - KYNDBY LOSSEPLADS

Økonomi;
Bilag; Lokalplanforslag 47 A 
Sagsfremstilling;
Teknisk forvaltning har i henhold til planloven ladet udarbejde 
forslag til en rammelokalpian for en kontrolleret losseplads ved 
Kyndby. I følge planloven skal lokalplanen tilvejebringes, før 
der kan etableres en kontrolleret losseplads nord for Kyndby i 
overensstemmelse med kommuneplan 1989 for Jægerspris kommune og 
regionplan 1993 for Frederiksborg Amt.
Lokalplan 47 A er en rammelokalplan, der reserverer et areal til 
losseplads. En rammelokalplan forudsætter, at der ved større 
bygge- og anlægsarbejder skal udarbejdes supplerende lokalpla
ner.
Anlæg af losseplads er omfattet af planlovens regler om vurdering 
af virkninger af miljøet ( W M ) , da anlægget med den ønskede place
ring forudsætter tilvejebringelse af en lokalplan og anlægget må 
forventes at udgøre en væsentlig risiko for grundvandsforurening.
Indstilling; Fremsendes økonomiudvalget med anbefaling af 
forslag til lokalplan.
TU har behandlet sagen den 01.12.94, nr. 351.
Indstilling tiltrådt.
Forslaget rettes enkelte steder.
Teknisk forvaltning den 5. december 1994.
Teknisk forvaltning har indarbejdet de enkelte rettelser der kun 
er af redaktionel karakter i lokalplanforslaget.
BESLUTNTKra.

7

/
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Pkt.nr: 318
Journalnr.... : 82.07.00 B.lbnr. 16780
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 5303 Fdm. init.
BYGNINGSVEDLIGEHOLDELSE

Økonomi:
Sacrsf rems til ling:
I løbet af 1995 vil kommunens bygninger blive tilstandsvurderet og 
bygningsvedligeholdelsen vil blive planlagt med hensyn til 
indsats/tidspunkt/økonomi.
Forudsætninger samt selve planen vil løbende let kunne justeres i 
forhold til politiske beslutninger. (EDB).
Den ændrede planlægning på vedligeholdelsesområdet, skal tilpasses 
det regelsæt, der er vedtaget for delegation af kompetancen på 
området.
Budgetmidlerne er fordelt som følger:
Renovering kr. 625.000,-
m2 betinget vedligeholdelse ca. kr. 1.250.000,- 
Vedligeholdelsesplan ca. kr. 1.450.000,-
Indstilling:
Med henblik på at sikre den bredest mulige afvejning af forbruget 
af budgetmidlerne for 1995, foreslår teknisk forvaltning, at de i 
budgettet afsatte midler i henhold til vedligeholdelsesplanen for 
1995 båndlægges. Det foreslåes dog, at teknisk forvaltning bemyn
diges til at iværksætte åbenlyst påtrængende opgaver, eventuelt 
efter henvendelse fra den budgetansvarlige.
Teknisk forvaltning vil herefter arbejde frem imod udarbejdelse af 
forslag til større vedligeholdelsesopgaver til politisk 
godkendelse i henhold til decentraliseringsreglerne.
Denne plan vil for 1995 udgøre en overgangsløsning, i 1996 vil det 
nye regelsæt blive indført fuldt ud.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 319
Journalnr 09.02.11 B.lbnr. 16634
Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 5280 Fdm. init.
STØJMALEPROGRAM I SKYDETERRÆNET

Økonomi; Foreslås fordelt således:
Konto 080 00 100-04, akut forureningsbekæmpelse, kr. 30.000, 
Konto 080 00 021-09, lokalplanarbejde, kr, 5.000.
Bilag; "Støjbelastning fra Jægerspris skyde- og øvelsesterræn", 
notat af 08.11.94 fra Delta Akustik.
Sagsfremstilling;
Jørgen Jakobsen fra Delta Akustik deltager i mødet kl. 11, 
således at der bliver lejlighed til at diskutere notatet med 
ham. Han vil desuden kort belyse vanskelighederne ved at 
fastlægge støjbelastningen ved målinger.
Notatet indeholder et forslag til fastlæggelse af støjbelastnin
gen fra terrænet. Der foreslås, at indsatsen inddeles i prio
riterede etaper, og at der startes med kortlægning af de mest 
generende aktiviteter: sprængninger og artilleriskydning. Der 
foreslås en konkret beregningsmetode. - I de senere faser bedøm
mes støj fra håndvåben og fra fly. Til disse støj typer findes 
anerkendte beregningsmetoder.
Forvaltningens bemærkninger;
Efter forvaltningens oplysninger foreligger der ikke andre ste
der metoder til bedømmelse af støj fra tunge våben. Oplægget 
foreslår ikke stikprøvevis kontrolmåling til verificering af de 
beregnede resultater; dette bør efter forvaltningens bedømmelse 
drøftes. Ligeledes bør inddragelse af vibrationer overvejes i en 
højt prioriteret fase. Trafikstøj bør overvejes, men lavere 
prioriteret.
På MU 15.12.93 blev det besluttet at indbyde forsvaret til et 
møde, når der er udarbejdet et oplæg til måleprogram.
Måleprogrammet skal anvendes i to sammenhænge: 1) i godkendel
sesproceduren efter miljøbeskyttelseslovens kapitel 5. Forsvaret 
skal som ansøger sende oplysninger om de væsentligste miljøpå
virkninger; kommunens opgave er at sikre, at der sendes fyldest
gørende og brugbare angivelser.
2) belysning af regionplanens støjkonsekvenszone, der indebærer 
forbud mod lokalplaner til støj følsom anvendelse i en stor del 
af Jægerspris kommune.
Byrådet godkendte 21.09.93 at der blev overført kr. 20.000 fra 
konto til kommuneplanlægning 080 00 016 - 09. Disse penge er 
ikke brugt. Det nuværende skøn over konsulentbehov til målepro
gram alene er kr. 30.000. Dertil kommer brug af konsulenten i 
forbindelse med lokalplan 55.
Indstilling;
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- at det afklares, om oplægget ønskes justeret,
- at der fastsættes en dato, hvor forsvaret indbydes til et 
møde om udarbejdelse af et måleprogram. Amtet inviteres til at 
deltage.

TU har behandlet sagen den 01,12.94, nr. 356.
Oplægget godkendes i sin nuværende form.
Afholdelse af mødet godkendt. Peter Hartmann og Benny Mønster 
foreslår, at to medlemmer fra "borgergruppen vedr. forsvarets 
aktiviteter" deltager i mødet.
Borgergruppens deltagelse ønskes forelagt byrådet.
Som dato foreslåes torsdag den 29. dec. 1994 kl. 14.00.
Teknisk forvaltnings bemærkninger 05.12.94:
Kommunens rådgiver fra Delta Akustik kan ikke deltage mellem jul 
og nytår. Mødet er derfor indkaldt til 05.01.94.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 320
Journalnr.... : 09.08.00 B.lbnr. 16777
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 5300 Fdm. init.
EVT. KAPITALISERING AF FORSIKRINGSDÆKNING 
I DANFORMSAGEN

Økonomi; se bilag
Bilag: Opgørelser af 01.11.94 over 1) udgifter afholdt i perioden 
04.12.92 - 01.11.1994 og 2) over fremtidige udgifter.
Sagsfremstilling:
Økonomiudvalget har 09.08.93 drøftet et forslag om kapitalise
ring af erstatningen i forureningssagen fra Danformgrunden. 
Kommunernes gensidige forsikringsselskab havde gennem kommunens 
advokat Poul Hvilsted tilkendegivet interesse i at opgøre et 
kapitaliseret erstatningsbeløb til fuld og endelig afgørelse, 
hvormed den administrative belastning af sagen ville reduceres. 
Udvalget besluttede dengang, at der skulle udarbejdes et oplæg 
til et kapitaliseret erstatningsbeløb til fornyet behandling.
Forvaltningens bemærkninger:
Det er vanskeligt at vurdere, hvor lang årrække, det vil være 
nødvendigt at foretage afværgepumpning fra de forurenede 
boringer. De årlige udgifter til el og analyser andrager kr. 
40.000.
En kapitalisering vil for kommunen indebære en administrativ 
lettelse, men kommunen har foreløbigt kun kunnet se 10 år ud i 
fremtiden. Der kan, foruden, at de opstillede udgifter kan blive 
dyrere, komme andre uforudsete udgifter. De opgjorte udgifter vil 
med en inflationsrate på 2,5 % udgøre 495.351,- kr. i 1995 priser.
Indstilling:
Sagen forelægges økonomiudvalget/byrådet til stillingtagen af evt. 
kapitalisering af forsikringsdækning i Danformsagen.
Beløbet på kr. 495.351,- kr. i 1995 priser tilgår kassebeholdnin
gen.
BEiOT TTITTVrTvrr? *
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Pkt.nr: 321
Journalnr 16.06.02 B.lbnr. 16428
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 5259 Fdm. init.
PASNINGSMULIGHEDER AF DAGPLEJERES EGNE BØRN

Økonomi; 103.000,- kr.
Sagsfremstilling:
En arbejdsgruppe bestående af 6 dagplejere genfremsætter i skri
velse af 29. september deres tidligere fremsatte ønske fra decem
ber 1993 om mulighed for, at dagplejernes egne børn kan indskrives 
enten i eget hjem, hos kollega eller i vuggestue/børnehave.
Arbejdsgruppen anføres det diskriminerende i at dagplejerne som de 
eneste borgere i kommunen er udelukket fra det kommunale 
pasningssystem. De ønsker en frivillig ordning for den enkelte 
dagplejer, hvor alle muligheder er åbne.
Dagpleieledelse den 31. okt, 1994.
Det anføres, at det forventes, at det for 1995 alene vil dreje sig 
om 4 børn. En eventuel imødekommelse af dagplejernes ønske om 
indskrivning af disse 4 børn i eget hjem vil medføre en årlig 
merudgift på 102.720,- kr.
Der gøres opmærksom på, at denne merudgift i visse situationer vil 
være mindre, idet kommunen bl.a. vil få udnyttet tomme pladser og 
samtidig modtage forældrebetaling.
Dagplejeledelsen anfører en række faglige fordele ved imødekommel
se af ansøgningen og anbefaler denne.
Bilag: Henvendelse af 29. sept. og skrivelse af 29. okt. d.a. 
Fællesforvaltninaen den 7. november 1994.
Det vurderes, at imødekommelse af ønsket om at kunne indskrive 
eget barn i egen dagpleje vil medføre en merudgift af en vis 
størrelse.
Forældreorloven har gjort dette mere sandsynligt, idet et meget 
stort flertal - incl. dagplejemødrene - anvender denne.
Derved vil dagplejemødrene, når de kommer tilbage fra forældreor
lov kun i få måneder have egne børn under 18 måneder. Da det kun 
er egne børn under 18 måneder, der blokerer for udnyttelse af den 
enkelte dagplejers normering, vil mulige besparelser ved ordningen 
blive små.
Det anbefales derimod at imødekomme ønsket om mulighed for pasning 
i hele pasningssystemet på linie med andre borgere. Den mindre 
pressede situation muliggøre dette indenfor den budgetafsatte 
normering på 181 børn. Ordningen er en aktivitetsudvidelse og 
indebærer som beskrevet en udgift for kommunen på 103.000,- kr.
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pr. år. Derved ligestilles dagplejerne med andre borgere i 
kommunen.
Børne- og- kulturudvalget har behandlet sacren den 16.11.94, nr. 
164.
Forvaltningens indstilling anbefales.
Pasningsmuligheder af dagplejeres egne børn skønnes til en 
udgift på kr. 103.000,- der finansieres indenfor dagplejens 
budgetramme.
BESLUTNING:

Jr. nr.:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.12.94

Side
29

Pkt.nr: 322
Journalnr 00.05.00 B.lbnr. 16467
Sagsbehandler ; AMJ Sagsid/lbnr. 5267 Fdm. init.
VEDR. VENSKABSBYSAMARBEJDE

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Som opfølgning på Venskabsbykonferencen 24. 25. maj 1994 
fremsendes flg. forslag til aktiviteter i 1995, som 
udvalget bedes tage stilling til.

1, SOMMERTRÆF FOR VENSKABSBYER 1995 (unge 10-15 år).
Bo Pedersen Bro og Kent Ustrup har udarbejdet forslag 
til sommertræf, gående ud på at Jægerspris kommune 
indbyder 20 til 25 unge fra hver af venskabsbyerne samt 
40-50 unge fra Jægerspris kommune, max. deltagerantal 150, 
incl. voksne ledere. Indbydelserne formidles gennem de 
respektive byers idrætsorganisationer.
Sommertræffet afvikles uge 26.
Foreløbigt program er vedlagt dagsordenen.
Økonomi:
Deltagerne betaler selv rejse + fortæring.
Jægerspris kommunes andel vil udgøre:
Logi:
Driftudgifter på Møllegårdskolens Blok E og C.
Solbakkehallen og Dalby idrætsanlæg i form af 
rengøring og pedelbistand, skønnet kr. 6.000,-
Transport:
AK-Taxi Møllegårdskolen - Dalby retur kr. 4.000,-
Aktivitetsudgifter ":
Skønnet kr. 10.000.-
Ialt kr. 20.000,-
2. VENSKABSBY-UDSTILLING PÅ EGNSMUSEET FÆRGEGARDEN NQV / DEC 1995.
Annemette Aarøe og Elsebeth Kristensen arbejder sammen med 
museumsinspektør Carsten Hess på forslag til udstilling på 
Færgegården:
Venskabsbyerne inviteres til at udstille lokalt kunsthåndværk 
samt til at fortælle om lokale juletraditioner. 2-3- personer 
fra hver venskabsby inviteres en week-end til at fortælle om 
lokale juletraditioner.evt. kombineret med smagsprøver på 

typiske egnsretter.
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Økonomi:
Opstilling af udstilling kr. 5.000,-
Annoncer og plakater kr. 2.000,-
Transport af materiale fra byerne (skønnet) 
Indkvartering og bespisning

kr. 4.000,- +
af 10 - 12 repræsentanter fra byerne: kr. 12.000,-
Ialt kr. 23.000, -

3. AF ANDRE AKTIVITETER PÅ OMRÅDET I 1995 FORVENTES
Fritidshjemmet VesterMose v/ Jesper Henriksen ønsker 
tættere kontakt med fritidshjem i Vetlanda og vil gerne 
være værter ved besøg i 1995.
Økonomi: ?

Foreningens oversigt.
Kent Ustrup har udarbejdet en folder med forskellige for- 
ningers kontaktpersoner, foreningens aktiviteter, hvilken 
aldersgruppe det drejer sig om, m.v.
Folderen sendes til venskabsbyerne i nov. 1994.

Invitation til Vetlandas 75 års jubilæum foråret/ sommeren 
1995:
Økonomi ?

På Venskabsbykonferencen blev Jægerspris Kommune opfordret 
til, at knytte kontakt til Keila i Estland. Venskabsbyerne 
Loppi og Vetlanda har i foreninger kontakt til Keila.
En eventuel første kontakt kunne ske i Vetlanda i 
forbindelse med jubilæumsarrangementet der.
Økonomi: ?

Fællesforvaltninoren den 10. november 1994;

Udvalget bedes tage stilling til prioteringen af 
venskabsbysamarbejdet i 1995 og de indkomne ansøgninger.
Endvidere anbefaler forvaltningen at den bevillingsmæssige 
kompetence fra budget år 1995 tillægges børne- og 
kulturudvalget.
Restbudget for 1994 er pr. 2.11.1994 opgjort til
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kr. 6 . 3 3 4 , hvilket beløb søges overført til budget 1995. 
Buderet 19 9 5 udgør kr. 62.500,-
Børne- ocr kulturudvalget har behandlet sagen den 16.11.94, nr, 
159 .
Forvaltningens indstilling af 10. nov. 1994 med hensyn til 
bevillingsmæssig kompetence og overførsel af restbudget 1994 
anbefales.
Børne- og kulturudvalget anbefaler at pkt. 1 og 2 bevilges.
Pkt. 3: forvaltningen anmoder fritidshjemmet Vester Mose om at 
fremsende konkret ansøgning med økonomisk overslag.
Endvidere anbefales, at Jægerspris kommune tager imod 
invitationen fra Vetlanda i sept. 1995.
BESLUTNING:

Jr. nr.: _  

B ss varet:

agen til:
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Pkt.nr: 323
Journalnr.... : 81.15.00 B.lbnr. 16796
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 5310 Fdm. init.
SKOLESEKRETÆRENS ARBEJDSTID

Økonomi: 44.517,21 kr.
Sagsfremstilling:
I 1986 skete der ændringer i skolesekretærernes arbejdstid. Ved 
udregninger af skolesekretærernes arbejdstid og løn blev der fore
taget fejlagtige beregninger.
Dette har medført, at 5 sekretærer har haft for lidt arbejdstid i 
forhold til den udbetalte løn. Dette er bragt i orden. 3 sekretæ
rer har arbejdet mere end de har fået udbetalt i løn. Deres til
godehavende er opgjort til henholdsvis kr. 24.408,27, kr. 2.041,41 
og kr. 18.067,53 eller ialt 44.517,21.
Det kan oplyses, at fejlen er fundet i forbindelse med ansættelse 
af en vikar for en skolesekretær.
Fællesforvaltningen anmoder om en tillægsbevilling på kr.
44.517,21 idet forvaltningen ikke kan finde kompenserende 
besparelser på konto 3.
Notat fra Kommunernes Landsforening af 30/9-94 er indlagt i sagen, 
samt beregninger vedr. den enkelte sekretær.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 324
Journalnr 16.06.00 B.lbnr. 16420
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 5251 Fdm. init.
NEDLÆGGELSE AF 15 PLADSER I BØRNEHAVE/DAGPLEJE

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I budgetvedtagelsen for 1995 blev det besluttet at nednormere med 
15 pladser i børnehave/dagplejeområdet.
Forvaltningen har den 8. november 1994 vurderet pasningsbehovet 
pr. august 1995.
Fællesforvaltningen den 8. november 1994.
Orientering gives på mødet.
Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 16.11.94, nr. 
162.
Børne- og kulturudvalget godkender formandens indstilling om 
nednormering af

6 pladser i Gerlev børnehave 
5 pladser i Katholt børnehave 
4 pladser i dagplejen

Økonomiudvalget orienteres.

; varet

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 325
Journalnr.... : 85.10.00 B.lbnr. 12041
Sagsbehandler : LKC Sagsid/lbnr. 4701 Fdm. init.
GODKENDELSE AF "BETALING FOR YDELSER PÅ PLEJEHJEM".

Økonomi; kr. 7.017,95 pr. år.
Sagsfremstilling:
Pr. 1. april 1994 ændrede Socialministeriet betalingsreglerne for 
plejehjem. Ændringen betyder, at pensionskontoret skal beregne 
husleje for hver beboer på plejehjem.
Kommunedata har i den anledning udviklet et delsystem under "Soci
ale pensioner" ved navn "Betaling for obligatoriske ydelser på 
plejehjem". Alle berørte personer skal registreres i systemet og 
systemet kan udregne huslejeprisen for hver enkelt person.
Kommunedata har beregnet på hvor meget det vil koste Jægerpris 
kommune om året, at være tilsluttet. Prisen pr. 1.000 indbyggere 
er kr. 66,67 pr. mdr., med et indbyggertal på 8.772, svarede det 
til en årlig udgift på kr. 7.017,95.
Sagen forelægges økonomiudvalget og byrådet, til formel godkendel
se af tilslutningen og forskrifterne for ovenstående system.
Udgiften vil blive indarbejdet i betalingsaftalen med KMD.
BESLUTNING:

til: M -
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Pkt.nr: 326
Journalnr 81.04 B.lbnr. 15126
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 5059 Fdm. init.
KVALITETSUDVIKLINGSPROJEKTET

Økonomi t
Sagsfremstilling:
Som led i kvalitetsudviklingsprojektet har økonomiudvalget beslut
tet at afholde et heldagsmøde den 12. sept. kl. 8.30 med 
deltagelse af økonomiudvalg, udvalgsformænd og chefgruppen.
Formålet med mødet er at evaluere chefgruppens arbejde samt 
samspillet mellem chefgruppen og økonomiudvalget.
Chefgruppen vil gøre status over det forløbne års arbejde, 
endvidere vil chefgruppen komme med forslag til næste års 
arbej dsmål.
Økonomiudvalget anmodes om at fremkomme med emner til mødet.
Evt. forslag fra de enkelte medlemmer bedes fremsendt senest 
29/8-94.
Det foreslåes at en repræsentant for det konservative folkeparti 
deltager i økonomiudvalgetsmøde i september under dette punkt.
ØK har behandlet sagen den 08.08,94, nr. 192.
Taget til efterretning.
Sekretariatet d. 1, november 1994.
Vedr. evaluering mellem økonomiudvalget og chefgruppen skal det 
foreslåes, at dette punkt fortsætter på økonomiudvalgets ordinære 
møde d. 12. december 1994 samt, at dette møde derfor starter kl. 
13.00.
ØK har behandlet sagen den 07.11.94, nr. 274.
Godkendt.
Administrationen den 6. dec. 1994.
På økonomiudvalgets møde blev dagsordenens 2 første punkter 
behandlet.
Det foreslåes, at evalueringen fortsætter efter økonomiudvalgets 
ordinære møde.

iltil: iS^ tcS -

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 327
Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 1361 Fdm. init,
MEDDELELSER FRA:

Økonomi:
Sagsfremstilling;
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c . Kommunaldirektør
BESLUTNING
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Dagsorden for LUKKET møde i

ØKONOMIUDVALGET
mandag, den 12.12.94, kl, 13.00, udvalgsværelse nr.II

DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 328 VEDR. ÆNDRING AF UDBETALINGSTERMINER TIL

SKORSTENSFEJER SAMT NEDSÆTTELSE AF ADM.BIDRAG 
Pkt.nr. 329 NETTOS ERHVERVELSE AF MATR. NR. 1 N, JÆGERSPRIS 
Pkt.nr. 330 LÅNEOPTAGELSE VEDR. RENOVERING AF BYGNINGER 
Pkt.nr. 331 LEJE AF ERHVERVSAREAL
Pkt.nr. 332 DISPENSATION FOR OPRYKNING FRA SKALATRIN 17 

TIL SKALATRIN 19
Pkt.nr. 333 EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.
Pkt.nr. 334 MEDDELELSER FRA:
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Journalnr.... : 25.02.00 B.lbnr. 16782
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 5305
VEDR. ÆNDRING AF UDBETALINGSTERMINER TIL 
SKORSTENSFEJER SAMT NEDSÆTTELSE AF ADM.BIDRAG

Pkt.nr: 328

Fdm. init.

Økonomi;
Sacrsf rems til liner:
Skorstensfejer, Søren Bryde, ansøger med skrivelse dateret d. 21. 
november 1994 om, at få ændret udbetaling af honorar fra 4 gange 
om året (februar, maj, august og november) til 2 gange årligt 
(februar og august). Det samlede årlige honorar udgør 993.300,- 
kr. (1994) .
Skorstensfejerbidraget opkræves over ejendomsskattebilletten, som 
indbetales til Jægerspris kommune i januar og juli.
Søren Bryde ansøger i nævnte skrivelse endvidere om nedsættelse af 
administrationsbidraget fra 5% til 2,5% årligt. Dette betyder en 
mindreindtægt for Jægerspris kommune på 24.832,- kr. .
Begrundelsen for ansøgningen er, at skorstensfejeren pr. diskette 
afleverer opkrævningsbeløbene for den enkelte ejendom. Disketten 
videresendes af kommunen til Kommunedata uden yderligere indberet
ninger. Begrundelse for ændring af betalingsterminer er af likvi
ditetsmæssige årsager for skorstensfejermesteren.
Det skal oplyses, at der er indgået aftale med skorstensfejeren 
som gælder for både Skibby og Jægerspris kommuner. Derfor har 
skorstensfejeren ligeledes søgt Skibby kommune om ovenstående.
Såfremt byrådene godkender den fremsendte ansøgning er der tale om 
en ændring af aftalens pgf. 8 vedr. betalingsterminer og admini
strationsbidrag .
For Jægerspris kommune betyder det ansøgte følgende økonomisk:
-Mindre renteindtægt vedr. udbetaling 
af honorar 7.100,00 kr.
-Mindreindtægt vedr. adm.bidrag samt 
forrentning 25.200,00 kr.

Jr. nr.: I alt_______ 32.300,00 kr.
Besvaret:

INDSTILLING:
Det indstilles til økonomiudvalg og byråd, at Jægerspris kommune 
godkender det ansøgte med virkning fra 1. januar 1995. Mindreind
tægten medtages ved førstkommende budgetopfølgning i 1995.
BESLUTNING:

/f^cy
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Pkt.nr: 329
Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 16795
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 5309 Fdm. init.
NETTOS ERHVERVELSE AF MATR. NR. IN, JÆGERSPRIS

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Byrådet har på møde den 20. sept. 1994 som indstillet af økonomi
udvalget godkendt salg af centerarealet, stor 8.551 m2 til Netto.
Købspris kr. 1.55 mio. kontant.
Som vilkår er fastsat:
1. Et nærmere angivet areal skal friholdes til parkeringsareal 

og grønt område.
2. Projektets nærmere udformning skal godkendes af byrådet.
Adv. Uffe Bass Johansen fremsendte på vegne af Netto den 2. dec. 
1994 et skødeudkast, der er et resultat af nærmere drøftelser med 
forvaltningen.
Dette betingede skøde er underskrevet og returneret til køberen.

Jr. nr.: ------------
Besvaret:_____

Sagen til: _ T>/—
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Pkt.nr: 330
Journalnr.... : 00.01020 B.lbnr. 15561
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 5143 Fdm. init.
LÅNEOPTAGELSE VEDR. RENOVERING AF BYGNINGER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I forbindelse med vedtagelsen af 1994-budgettet forventedes en 
låneoptagelse på max. 8.0 mio. kr., heraf blev søgt Indenrigsmi
nisteriet om dispensation vedr. renovering af bygninger for et 
beløb på 2.1 mio. kr.
Indenrigsministeriet meddelte d. 6/10-93 forhåndstilsagn om dis
pensation. Forhåndstilsagn bortfalder dog såfremt Indenrigsmini
steriet ikke senest d. 1. oktober 1994 har modtaget endelig anmod
ning om dispensation.
Jægerspris kommune har i 1994 renoveret Møllegårdskolen for ca.
2.4 mio. kr., samt rådhuset for ca. 1.4 mio. kr.. Det forventedes 
ved budgetvedtagelsen, at 50 % af renoveringsomkostningerne kunne 
lånefinansieres.
Det indstilles til økonomiudvalgets godkendelse, at der søges om 
endelig dispensation på 2.0 mio. kr. til renovering af bygninger.
ØK har behandlet sagen den 12.09.94, nr. 219.
Økonomiudvalget godkender administrationens indstilling.
Økonomi- og skatteforvaltningen den 6. dec. 1994.
Jvf. økonomiudvalgets beslutning den 12. september 1994 har admi
nistrationen søgt Indenrigsministeriet om endelig dispensation til 
låneoptagelse på 2.1 mio. kr. i indeværende år. Indenrigsmini
steriet har med skrivelse dateret d. 7. oktober 1994 givet ende
ligt tilsagn.
Efterfølgende er der indhentet følgende lånetilbud:
1. Lån 1.5 mio. kr. med fast/variabel rente og afdragsprofil 15/20 

år.
2. Lån 2.0 mio. kr. med fast/variable rente og afdragsprofil 15/20 

år.
Tilbuddene blev indhentet hos følgende långivere:

- Kommunekredit
- Kommunernes Pensionsforsikring
- Den Danske Bank
- Unibank

Fælles for tilbuddene fra Kommunekredit og Kommunernes Pensions
forsikring er, at der vil være tale om kurstab i forbindelse med
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hjemtagelse af lån, mens tilbuddene fra Den Danske Bank og Unibank 
er hjemtagelse til pari.
I budgettet for 1995 er der indregnet 242.000,- kr. til renter og 
afdrag i 20 år vedr. låneoptagelse i 1994.

Indstilling:
Forvaltningen skal indstille, at lån optages i enten Den Danske 
Bank eller Unibank med variabel rente. En nærmere gennemgang af 
lånetilbuddene vil blive foretaget på økonomiudvalgets møde den 
12. december 1994.
BESLUTNING:

/

|r
Besvaret:
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Pkt.nr: 331
Journalnr 02.01.00 B.lbnr. 15137
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 5060 Fdm. init.
LEJE AF ERHVERVSAREAL

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Egnsmuseet Færgegården har rettet henvendelse til Jægerspris 
kommune og forespurgt om muligheden for at leje et stykke jord på 
erhvervsområdet ved Hyllestedvejen.
Der vil blive opsat barakbygninger til opmagasinering af museets 
materialer.
Det skal oplyses, at der skal laves tilslutning til vand, kloak og 
el.
For at muliggøre tilslutning til vand skal indbetales 
tilslutningsbidrag på kr. 20.654,55,-
Jægerspris kommune har tidligere udlejet et areal. Lejeprisen 
svarede til forrentning af købesummen for det pågældende areal.
Der ønskes økonomiudvalgets stillingtagen til:
1. Udlejning af areal og minimumsstørrelse
2. Placering.
3. Vilkår for leje.
ØK har behandlet sagen den 08.08.94, nr. 209.
Administrationen bemyndiges til at optage forhandling med 
museet.
Økonomi- oa skatteforvaltningen den 2, december 1994.
Formanden for Egnmuseet, Johnna Hermansen, har d. 1. dec. 1994 
rettet henvendelse til forvaltningen og forelagt følgende forslag 
til leje af areal:

For Egnsmuseets vedkommende er der ikke behov for leje af 2.0-00 
m2, men kun 1.000 m 2 . Såfremt Jægerspris kommune skulle fasthol
de samme princip for fastsættelse af husleje (=forrentning af 
købesum) som tidligere, vil den årlige leje udgøre ca. 12.500 
kr. pr. år for 1.000 m 2 . Samtidig ønsker museet en 10-årig 
lejekontrakt, idet der er forholdsvis store omkostninger ved 
flytning af barakbygningerne i forhold til at bygningerne måske 
skal flyttes allerede efter 5 år.

Forvaltningen skal gøre opmærksom på følgende:
Ved salg af erhvervsareal har byrådet vedtaget en minimumsgrund
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størrelse på 2.000 m2. Bebyggelsesprocenten er fastsat til 40. De 
bygninger som Egnsmuseet ønsker placeret på arealet udgør tilsam
men 640 m2. Dette vil med en grundstørrelse på 1.000 m2 give en 
bebyggelsesprocent på 64.
Det skal tillige oplyses, at der ikke er taget stilling til hvem 
der skal betale tilslutning til vand (20.654,55 kr. i 94-priser) .
Der ønskes derfor økonomiudvalgets stillingtagen til de af 
Egnsmuseet fremsatte forslag til vilkår for leje.
BESLUTNING:
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Journalnr.... : 81.15.10 B.lbnr. 16792
Sagsbehandler : MH Sagsid/lbnr. 5306
DISPENSATION FOR OPRYKNING FRA SKALATRIN 17 
TIL SKALATRIN 19

Pkt.nr: 332

Fdm. init.

Økonomi; 5.982,45 kr. pr. år fra 1995. 
Sagsfremstilling:

Økonomisk afdeling den 6. dec. 1994.
Lønudgiften kr. 5.982,45 indstilles medtaget i budgetopfølgningen 
pr. 1. april 1995.
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Pkt.nr: 333
Journalnr 00.01 B.lbnr. 3701
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 2781 Fdm. init.
EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.

Økonomi:
Sagsfremstilling:

Referat fra chefgruppens møde den 9. november 1994. 
BESLUTNING:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.12.94

Side
10

Pkt.nr: 334
Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 1361 Fdm. init.
MEDDELELSER FRA:

Økonomi:
Sagsfremstilling:
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c . Kommunaldirektør
BESLUTNING
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Tillægsdagsorden for møde i

ØKONOMIUDVALGET

mandag, d. 12.12.94 kl. 13.00 i udvalgsværelse II.

DELTAGERE:

MØDET HÆVET KL.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 335 til 335 incl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II 
i weekenden.
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Journalnr.... : 06.01.03 B.lbnr. 16815
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 5311
FRIGIVELSE AF ANLÆGSMIDLER 
FÆRGELUNDENS RENSEANLÆG

Pkt.nr: 335

Fdm. init.

Økonomi: 35.000,- kr.
Sagsfremstilling:
Frederiksborg amt har meddelt Jægerspris kommune påbud om at 
standse udledningen fra Færgelunden renseanlæg pr. 31.12.94. 
Anlægget behandler spildevand fra 6 husstande beliggende på 
Egelundsvej.
Området er i spildevandsplanen benævnt F. Dette kloakopland omfat
ter også golfklubben, og det er omfattet af byrådets beslutning om 
detailanalyse vedrørende valg af henholdsvis central eller decen
tral spildevandsrensning.
Det har ikke været muligt at gennemføre detailanalyserne inden 
udløb af påbudets frist. Der er derfor behov for en midlertidig 
løsning vedrørende de 6 ejendomme.
Den 22.02.94 er til projektet frigivet kr. 50.000. Dette beløb 
er imidlertid ikke tilstrækkeligt, idet indhentede tilbud på ny 
anlægsunit lyder på kr. 65.000. Hertil kommer udgifter til eta
blering skønnet til ca. kr. 20.000, hvorefter det samlede behov 
er kr. 85.000. Der mangler således frigivelse af midler svaren
de til kr. 35.000, som kan anvises inden for budgettets rammer.
Det skal nævnes at den foreslåede renseunit kan genanvendes eller 
sælges, hvis detailanalysen peger på andre løsninger.
Sagen er ikke behandlet i teknik- og miljøudvalget af tidsmæssige 
grunde og fremsendes til økonomiudvalget efter beslutning truffet 
af udvalgsformanden.
Indstilling:
Økonomiudvalget fremsender sagen til byrådet med anbefaling om 
frigivelse af yderligere kr. 35.000 til renovering af Færgelun
den renseanlæg svarende til amtets påbud.
Økonomisk afdeling den 8. dec. 1994.
Byrådet har den 22.02.94, pkt. 191 frigivet 3 mio. kr. til 
projektering m.v. af 12 projekter indenfor spildevandsplanen.
Disse midler er rent administrativt fordelt på projekterne, 
hvorved Færgelundsprojektets andel udgjorde 50.000 kr.
De resterende anlægsudgifter, kr. 35.000, indstilles afholdt 
indenfor den frigivne anlægssum på 3 mio. kr.
Beslutning:
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